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ALLEEN HET GESPROKEN WOORD TELT!  

 
Begroting 2024 gemeente Heerlen 

 
Voorzitter, 
 
Uit liefde voor onze stad met hetzelfde lef die ons jaren verder 
hebben gebracht. Dat lezen wij ook nu weer in het meerjarig 
bestuurlijk programma 2024-2027. Over de visie ‘hetzelfde lef en 
daadkracht van de afgelopen jaren dat ons ver heeft gebracht’ 
hebben wij als PVV een andere mening. 
 
Wat de PVV betreft is 2023 een zeer onrustig jaar geweest, het 
besturen van de stad heeft veel invloeden gehad die van tevoren niet 
te bepalen waren, zoals de hoge inflatie, de stijging van de prijzen 
van de eerste levensbehoeften en niet te vergeten, de energiecrisis 
die door de Oekraïense oorlog verder aangewakkerd is. Dit alles heeft 
geleid dat wij als stad onze reserves hebben aangesproken. Waar, 
zoals het nu eruitziet, in 2024 niks meer van over is. De PVV 
concludeert uit de begroting dat het college de doorwerking hiervan 
niet heeft voorzien.  
 
Voorzitter, 
 
Volgens de PVV betekent besturen ook vooruitzien en gezien het 
huidige economisch klimaat zal de PVV zich beperken tot 2024.  
 
De PVV gaf het net al aan, ook nu is er nog steeds een slecht 
economisch klimaat. De prijzen in de supermarkten zijn duur, 
rekeningen worden duurder en mensen kunnen hun huizen niet goed 
verwarmen. De PVV heeft al gewaarschuwd dat onze burgers in de 
kou komen te staan vooral nu er geen energieplafond of compensatie 
van de overheid meer is.  
 



                                                                                                                                   01-11-2023 

2 
 

De PVV waarschuwt dat dit een ramp zal worden voor de meeste 
inwoners van Heerlen, maar vooral voor de inwoners die een modaal 
inkomen hebben of onder de armoedegrens leven. De oorlogen in 
Oekraïne en het Midden – Oosten, de aanhoudende recessie hebben 
invloed op onze economie. De PVV verneemt uit deze begroting dat 
de coalitie hier en in hun vooruitblik geen rekening mee houden.  
 
Voorzitter, 
 
En toch voert het college het akkoord uit zonder enige aanpassing, 
want ook nu hebben wij een sluitende begroting voor 2024 en is ook 
afgesproken met de provincie deze in 2025 ook sluitend moet zijn.  
De PVV leest ook dat er zelfs een bedrag van 1,64 miljoen incidenteel 
heeft kunnen vrijmaken voor nieuwe impulsen, maar ook nu moeten 
wij als gemeente rekening houden met de bezuinigingen van het Rijk 
van een totaal van 3,4 miljard in 2026. Dit betekent dat het een 
resultaat geeft in 2026 van een verlies van 20,297 miljoen voor de 
gemeente Heerlen. De PVV mist wederom de vooruitziende blik en 
de slag om de arm. 
 
Voorzitter, 
 
In deze begroting is de PVV iets opgevallen. De VNG heeft dit jaar de 
cijfers beoordeeld en geeft aan dat de schuldpositie, het vreemd 
vermogen, maar liefst 88,2 % bedraagt. Dit is kwetsbaar, wij zijn 
kwetsbaar. De gemiddelde netto schuld per inwoner in Nederland 
bedraag 1970 euro. De gemeente Heerlen heeft een schuld van 4826 
euro per inwoner. Hiermee scoort de gemeente Heerlen wederom 
het niveau ‘kwetsbaar’. Hoe gaat de gemeente Heerlen zich inzetten 
om de schuld per inwoner te verbeteren?  
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Voorzitter, dan komen wij weer terug op Heerlen-Noord. 
 
De PVV betreurt het dat na herhaaldelijke geluiden uit de raad er 
weinig tot geen terugkoppelingen zijn vanuit het Nationaal 
Programma Heerlen Noord. Wij hebben nu pas, na een te lange 
periode radiostilte, over een week pas een terugkoppeling over 
Nationaal Programma Heerlen Noord. Is er in het afgelopen jaar niks 
tot stand gekomen wat het mededelen aan de raad waard is? Welke 
meetbare resultaten zijn er nu beschikbaar na de start in 2021 in 
Heerlen-Noord? Graag vernemen wij hierop antwoord van de 
wethouder. 
 
Het doel in Heerlen-Noord is de borging en uitrol van de aanpak van 
de verbetering van de sociale veiligheid van onze inwoners. Hierbij 
wordt een verbinding gemaakt tussen zorg, veiligheid, preventie en 
repressie. In de begroting van 2023 is de inzet van deze aanpak voor 
de drie focus wijken, Vrieheide, GMS en de kasteel/Hoofdstraat-
West-Hoensbroek structureel geworden. 
 
Men heeft de ambitie om deze intensieve aanpak uit te rollen over 
alle wijken in Heerlen-Noord en uiteindelijk voor heel Heerlen. De 
PVV omarmt elke verbetering van sociale veiligheid voor onze 
inwoners, maar stelt wel de volgende vraag: 
Wat als na 2024 de toekenning uit de regiodeal tegenvalt, dan komt 
de aanpak in de aanvullende buurten in Heerlen-Noord te vervallen, 
dan is de uitrol van deze succesvolle methodiek over heel Heerlen 
niet mogelijk. Wat is dan wel mogelijk? 
 
Veiligheid in onze buurten staat of valt door de inzet van onze 
gewaardeerde BOA’s. De PVV vraagt bij deze aan het college of de 
BOA’s nu eindelijk op sterkte zijn. Zijn er inmiddels 35 FTE’s ingevuld? 
Heeft de college zicht op het verloop bij deze dienst? Is er onderzoek 
gedaan naar de tevredenheid van onze BOA’s die zich inzetten voor 
de gemeente Heerlen? 
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Voorzitter, 
 
De PVV is het niet ontgaan dat ook onze jeugdzorg in zwaar weer 
verkeerd. Onlangs hebben wij nog de klappen gevoeld van Xonar, 
maar ook in de begroting van 2024 springt die 4,3 miljoen extra 
kosten t.o.v. 2023 eruit. Via deze weg voorzitter, de PVV verneemt 
dat er een streven is om preventief en zo kortdurend mogelijk 
jeugdzorg aan te bieden. Welke daling in aantallen hebben nu plaats 
gevonden in de residentiële jeugdhulp van 2022 naar 2023? Wat is de 
verwachting van de ingezette daling voor 2024? 
 
Voorzitter, 
 
Ook het vervoer in onze regio blijft in beweging. Wij hebben allen 
kunnen vernemen dat Arriva verkocht is. Heeft de verkoop Arriva nog 
consequenties voor de samenwerking met de gemeente Heerlen? De 
PVV is van mening dat wij als gemeente staan voor een betrouwbaar 
en toegankelijk ov-systeem voor onze burgers. Is dit nog 
gegarandeerd in de toekomst?  
 
Voorzitter, 
 
Wij zijn als stad de verplichting aangegaan om 7500 woningen te 
bouwen vóór 2030. Is dit nog altijd een realistisch doel? Moet het 
beeld bijgesteld worden, of ziet het college genoeg speelveld om het 
doel te behalen? 
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Tot slot voorzitter, 
 
Wij hebben van de verbonden partijen niet de jaarcijfers ontvangen. 
Waarom hebben wij deze cijfers niet ontvangen? Hoe kunnen wij de 
samenwerking met de verbonden partijen voortzetten als de cijfers 
niet aan ons bekend worden gemaakt? Open en transparant, dat zijn 
toch de termen van samenwerken en besturen? Hebben de nog 
ontbrekende cijfers invloed op de begroting? 
 
Voorzitter, tot zover ons eerste termijn.  
 


